
 آن طور که  به نظر می رسد ایران میزبانی دیدارهای 
بازگشت انتخابی جام جهانی فوتبال را از دست 
داده اس�ت. رئی�س جدید فدراس�یون فوتبال 
هنوز نیامده به س�یاق دولتی ها مشکلات را به 
گردن رئیس قبلی انداخت و ع�ذر به دفتر وزیر 
امور خارجه برده ت�ا بلکه با دیپلماس�ی موفق 
و فع�ال وزارت خارج�ه ک�ه ش�واهد عینی آن 
موجود اس�ت، حق میزبانی را مانن�د حق اتمی 
بازستانیم. اگرچه در قصور رؤسای پیشین شاید 
حق با او باشد اما این ژس�ت دیپلماتیک  نشان 
می دهد که او نیز جا پای رؤسای قبلی می گذارد. 
تلاش های دیرهن��گام برای گرفت��ن حق میزبانی 
فوتبال ایران در رقابت ه��ای مقدماتی جام جهانی 
و همچنین مرحل��ه گروهی لیگ قهرمانان آس��یا 
ادام��ه دارد و از وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 
گرفته تا وزارت امور خارجه همه جمع ش��ده اند تا 
بلکه افتضاح مدیریتی مدیران فدراسیون فوتبال را 
جمع و در مقابل تصمیم سیاسی AFC ایستادگی 
کنند. هرچند که باز هم راه را اشتباه مي روند و سعي 
دارند با به راه انداختن سروصدا اینگونه القا کنند که 
مي توانند حق از دست رفته فوتبال ایران را بگیرند، 
در حالي پیش بیني مي شود هیچ اتفاقي رخ نخواهد 
داد.در روزهایی که آقایان در فدراسیون فوتبال ژست 
مدیریت حرفه ای گرفته بودند و پ��روژه لابی های 
مختلف خود را پی��ش می بردند، مخالفان فوتبال و 
ورزش ما یا به عبارت درس��ت تر دشمنان ایران در 
کنفدراسیون قاره کهن مش��غول برنامه ریزی برای 
گرفتن امتیاز مسلم میزبانی مان بودند. استقلال و 
فولاد )در صورت صعود( باید در عربستان دیدارهای 
لیگ قهرمانان را انجام دهند و تی��م ملی نیز براي 
انجام دیدارهایش در چارچوب انتخابی جام جهانی 
به جای برخورداری از امتیاز میزبانی باید در بحرین 

به میدان برود! 
      

با اینکه از مدت ها قبل کارشناسان و رسانه ها نسبت 

به تصمیم��ات سیاس��ی AFC در خصوص بحث 
میزبانی هشدار داده بودند، ولی گوش شنوایی وجود 
نداشت و اگر هم بود رفاقت با شیخ سلمان و حفظ 
پست های تشریفاتی را بر دفاع از حق مردم و کشور 
ترجیح می دادند. حالا که کار از کار گذشته و دو تیم 
باشگاهی مان باید راهی عربستان شوند و تیم ملی نیز 
به بحرین تبعید شده، عالم و آدم دست به دست هم 
داده اند تا شاید مسئولان آسیا را وادار به عقب نشینی 
کنند. جالب اینکه حتي حالا هم مي خواهند کار را به  
گونه اي پیش ببرند که مطامع سیاسي شان را تأمین 
کنند. در رسانه هاي وابسته به خودشان موضوع سلب 
حق میزباني از ایران را به موضوع FATF و مسائل 
مربوط به مذاکرات ربط مي دهند و مي خواهند دقیقاً 
همان راهي را بروند که در برجام رفتند. با این حال 
براي خالي نبودن عریضه و از زبان سخنگوي وزارت 
امور خارجه اینگونه عنوان مي کنند که »این تصمیم 
را ورزشی نمی دانیم و بیشتر یک تصمیم سیاسی 
است. زمانی که فدراسیون و وزارت ورزش به ما اطلاع 
دادند براساس نکاتی که مطرح شد یک دیپلماسی 
ورزشی را آغاز کردیم. تمام تلاش و ظرفیت های لازم 
را به کار خواهیم گرفت تا در این مسیر بهترین نتایج 
را برای فوتبالدوستان به دست آوریم. طبیعی است 
که باید تلاش کنیم در هر ش��رایطی ورزشکاران و 
فوتبالی های ما، خواسته های ملت را اجرایی کنند. 
ما هم در کنار آنها هستیم تا ان شاءالله موفق باشند.«

      
مسعود سلطانی فر در حالی که هنوز  از حال و هوای 
انتخابات فدراس��یون فوتبال خارج نشده از بسیج 
ظرفیت ها برای حل چالش میزبانی خبر داد. در حالي 
که سوءمدیریت همین آقایان وزارت نشین و کمیته 
ملي المپیک همراه با مس��ئولان سابق فدراسیون 
فوتبال حق مسلم فوتبال کش��ور را اینگونه به باد 
داد، درست مانند بزرگ ترین دستاورد دولت همین 
وزارتخانه، یعني برجام. سلطاني فر که با مدیرت خود 
یک برجام فوتبالي را رقم زده، حالا فعال مایشا شده 

و شخصاً قلم به دست مي گیرد و به اینفانتینو نامه 
مي زد: »در این خصوص یک هفته قبل مکاتبه ای را 
  AFCبا اینفانتینو رئیس فیفا و شیخ سلمان رئیس
داش��تیم. علاوه بر این صحبتی با ظریف وزیر امور 
خارجه داشتیم و موضوع را اطلاع دادیم. همچنین 
رئیس فدراسیون فوتبال نیز دیداری را با وزیر امور 
خارجه داش��ت و توضیحات لازم را ارائه داد. او نیز 
اقداماتی را در این خصوص انجام داد و مکاتباتی را با 
ریاست فیفا و AFC داشت. بر این باور هستیم که 
میزبانی حق مسلم ماست و پیگیری های لازم را در 
این خصوص انجام خواهیم داد. هنوز فرصت داریم 
که بخواهیم تصمیم گرفته شده را عوض کنیم، اما 
درباره مسابقات لیگ قهرمانان آسیا فرصت چندانی 
نداریم و بای��د تصمیم لازم را بگیری��م. باید فضای 
منطقی تری ایجاد کنیم و عوارض حضور تیم های 
ایران در کشورهای دیگر را کم کنیم.« نکته قابل تأمل 
مسئله درست همین جاست. فوتبالي ها براي نجات از 
بحران غیرمترقبه اي که گریبان شان را گرفته، دست 
به دامان ظریف شده اند! وزیر امور خارجه دولت تدبیر 
و امید که تکلیفش با دستاوردهاي منحصر به فرد و 
اس��تثنایي اش در برجام کاملًا روشن است و کسي 
نیست سؤال کند که با چه امیدي دل به تلاش هاي 
مردي بسته اید که اگر راه و رسم مذاکره  را مي دانست، 

امروز کشور دچار این همه معضل نبود.
      

رئیس کمیته ملی المپیک، انتخاب عربستان و بحرین 
را به عنوان میزبان تکمیل پازل برای فشار بر مردم 
ایران خواند. رضا صالحی امیری در نشست خبری 
روز گذشته به مهدی تاج طعنه زد: »این تصمیم از 
نظر ما سیاسی و یک پازل از طرف کلانتر برای فشار 
بر ورزش و نشاط ملی است. این پروژه به دنبال انزوای 
ایران است. دکتر ظریف به اینفانتینو نامه اعتراض 
نوشت و با چند کشور صحبت داشت ، سلطانی فر نیز 
اعتراض کرد و ما هم به باخ نامه اعتراضی نوشتیم. قرار 
شد فدراسیون فوتبال به اینفانتینو و کنفدراسیون 

آس��یا اعتراض و برای پیگی��ری و ملاقات دوجانبه 
اقدام کند. همه ظرفیت کشور برای حمایت از فوتبال 
بسیج شده است . آنچه اتفاق افتاد تصمیم ناعادلانه 
و غیرمنتظره اي اس��ت و از خلل فدراسیون فوتبال 
حداکثر بهره را بردند. مس��ئولیت این بی تدبیری 
متوجه شیخ سلمان است. آن فرد عزیزی که صاحب 

کرسی در فوتبال آسیاست باید پاسخگو باشد.«
      

اما بشنوید از رئیس جدید فدراسیون فوتبال که در 
این گیر و دار درس��ت مثل مسئولان دولت تدبیر و 
امید که از هشت سال قبل هر اتفاقي حتي زلزله و 
سیل را هم گردن دولت قبل مي اندازند، این اتفاق 
را هم به گردن فدراس��یون قبلي انداخت��ه و آنها را 
س��هل انگار و بي توجه معرفي کرده اس��ت: »حق 
میزبانی ایران در مس��ابقات مقدماتی متأسفانه با 
اهمال کاری، بی توجهی و سهل انگاری در مدیریت 
گذشته تضییع شده است. آواری از مشکلات متنوع و 
متعدد بر سرمان ریخت که مردم ایران، همه حقیقت 
مرتبط با آن را می دانند و البته می دانند که ما مسبب 
این ویرانی نبوده ایم. تا لحظه آخر برای گرفتن همه 

حقوق فوتبال ایران تلاش خواهیم کرد.«
       

رئیس فراکس��یون ورزش مجلس ش��ائبه استفاده 
شخصی از پست نایب رئیسی AFC را مطرح کرده 
اس��ت. محمدمهدی فروردین در گفت وگو با خانه 
ملت به اهمال مدیران فدراسیون فوتبل در یک سال 
گذشته اشاره کرد: »در یک سال گذشته در حالی که 
کشورهای رقیب، مدارک خود را برای اخذ میزبانی 
رقابت های مقدماتی ج��ام جهانی و لیگ قهرمانان 
آسیا به AFC ارائه می کردند، مسئولان فدراسیون 
فوتبال درگیر برگزاری انتخابات بوده و تلاشی برای 
اخذ امتیاز میزبانی تیم ملی و تیم های ایرانی حاضر 
در لیگ قهرمانان آس��یا انجام ندادند. در عین حال 
ما جایگاه نایب رئیس��ی AFC را در اختیار داریم و 
باید از این جایگاه برای منافع ملی بهره می  بردیم، اما 
بهره مندی از این کرسی مهم، هیچ تأثیری در جهت 
منافع ملی برای کشورمان به دنبال نداشته است و این 
ش��ائبه را در ذهن متبادر می  کند که از این جایگاه 
برای منافع شخصی استفاده شده است و از این بابت 
متأسف هستیم.« سیداحسان قاضی زاده هاشمی، 
عضو این فراکس��یون نیز در گفت وگو ب��ا مهر وزیر 
امور خارجه و وزیر ورزش را مسبب این اتفاق خواند: 
»این دومین فضاحت تاریخی فوتبال ایران در عرصه 
بین المللی بعد از پرونده »ویلموتس« است. چه بسا اگر 
در پرونده ویلموتس با مسببان و عاملان آن برخورد 
قاطعی صورت می گرفت و کوتاهی نمی شد، ما شاهد 
دومین فاجعه بین المللی برای میزبانی این سطح از 
مسابقات نبودیم. وزیر ورزش و جوانان باید پاسخگوی 
این فضاحت تاریخی باشد. وزیر امور خارجه طی دو 
هفته اخیر مذاکرات زیادی در راستای احیای برجام 
داشت، اما جالب است افرادی که در عرصه بین الملل 
این چنین قوی خود را می خواهند نش��ان دهند، از 
پس یک مذاکره ساده با فیفا و AFC برنمی آیند و 
حق ایران در عرصه مذاکرات ورزشی و دیپلماسی ما 
ضایع می شود. متأسفانه میزبانی به تیم رقیبی داده 
شده که در شرایط خاص سیاس��ی با کشور ما بسر 
می برد. بنابراین شرایط و محیط برای مسابقه پایاپای و 
جوانمردانه پدید نخواهد آمد. عدم میزبانی ایران هیچ 
ربطی به FATF و مشکلات مربوط به حقوق گمرکی 
و بانکی ندارد، زیرا کشور ما همیشه در شرایط تحریمی 

بوده و حق میزبانی ایران حفظ شده است.«
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پایان لیگ تندرستی با تهدید دانش آموزان چاق
مراسم اختتامیه نخستین دوره لیگ تندرستي کشور در حالي روز گذشته با 
معرفي تیم هاي برتر و اهداي جوایز برگزار شد که حرف هاي افشین ملایي، 
رئیس فدراسیون ورزش همگاني پرده از واقعیتي تلخ در ورزش کشور برداشت. 
واقعیتي که نسل بعدي کش��ور را تهدید مي کند و کسي به آن توجه ندارد. 
واقعیتي به نام »دانش آموزان چاق«. ملای��ي در این باره مي گوید: »45هزار 
میلیارد تومان صرف عدم کم تحرکی مردم می شود. مردم کالری زیادی مصرف 
می کنند و به دلیل سبک زندگی به اضافه وزن تبدیل می شود. افراد چاق دو 
 برابر بیشتر به پزش��ک مراجعه می کنند. هزینه درمانی خانواده های چاق

 ۳۷ درصد از سایر خانواده های ایرانی بیشتر است. امید به زندگی در افراد چاق 
چهار سال کمتر است. تا سال ۲۰۳۰ به اندازه ۳۰ استادیوم آزادی، کودک چاق 
در ایران خواهیم داشت. امروز اگر بتوانیم با همدلی و رویکرد علمی این روند را 

کاهش دهیم اتفاقات خوبی رقم خواهد خورد.«

برجام فوتبالي 

درخشش کاراته ایران در ترکیه 
رقابت هاي لی��گ جهاني کاراته وان ترکیه با درخش��ش کاراته کاهاي 
کشورمان به پایان رسید. این رقابت ها در حالي شب گذشته به پایان 
رس��ید که کاراته کاهاي ایران تا قبل از انجام مبارزات دیشب موفق به 
کسب دو مدال برنز و یک نقره ش��ده بودند. سارا بهمنیار در وزن 5۰- 
بانوان و علي اصغر آسیابري در ۷5 – آقایان دو کاراته کاي برنزي ایران 
بودند. رزیتا علیپور نیز موفق به کسب نشان نقره شد، آن هم در شرایطي 
که با حضور در فینال مي توانس��ت طلایي ش��ود، اما با توجه به خطر 
تش��دید مصدومیتش کادر فني تیم ملي تصمیم گرفت او در مسابقه 
پایاني شرکت نکند. لازم به ذکر اس��ت که علیپور یکي از شانس هاي 
اصلي کسب سهمیه المپیک توکیو محسوب مي شود. سجاد گنج زاده 
و ذبیح الله پورشیب دو کاراته کاي دیگر کشورمان بودند که دیشب در 

فینال وزن هاي خود مقابل حریفان قرار گرفتند.

پایان اردوهاي تکواندو در سال 99
روابط عمومی فدراسیون تکواندو اعلام کرد با نظر آرش فرهادیان، رئیس 
سازمان تیم های ملی تکواندو، اردوی تیم های ملی تکواندو و پاراتکواندو 
مردان و زنان در س��ال 1۳99 به پایان می رسد. تیم ملی تکواندو زنان 
که در تورنمنت بین المللی ترکیه ش��رکت کرده بود، بلافاصله پس از 
بازگش��ت از این رویداد، دیروز اردوی خود را به پایان رساند و از ششم 

فروردین ماه 14۰۰ مرحله جدید تمریناتش را آغاز می کند. 
همچنین مرحله پایانی تمرینات دو ملی پوش المپیکی پاراتکواندو در 
سال 1۳99 که به میزبانی جزیره کیش در حال برگزاری بود، دیروز به 
اتمام رسید. تمرینات تیم ملی پاراتکواندو بانوان هم به پایان رسید و 

مرحله جدید تمرینات از هفتم فروردین ماه آغاز خواهد شد.
تیم ملی تکواندو مردان کشورمان هم که به منظور حضور در تورنمنت 
و اردوی مشترک با تکواندوکاران بلغارستان در این کشور بسر می برد، 
روز چهارش��نبه ۲۷ اس��فندماه به ایران بازمی گردد که هوگوپوشان 
به اس��تراحتی چند روزه می روند و هفتم فروردین م��اه مرحله جدید 

تمرینات خود را آغاز می کنند.

سعيد احمديان 

فريدون حسن

تشریح فعالیت هاي فرهنگي کاروان ایران توسط 
مسئولان کمیته ملي المپیک

 المپیکي ها در توکیو 
نماد هویت ایراني خواهند بود

زمان زیادي تا المپیک توکیو نمانده و کمتر از پنج ماه دیگر مشعل بازي ها 
روشن مي شود، رقابت هاي پرماجرایي که ویروس کرونا یک سال آن را عقب 
انداخت تا ژاپني ها تابس��تان آینده میزبان یکي از خبرسازترین دوره هاي 
المپیک باشند. در کشورمان نیز مانند تمام دنیا اگرچه اردوها و مسابقات 
المپیکي ها و ورزشکاراني که مي خواهند کسب سهمیه کنند براي مدتي 
تعطیل شد، اما چند ماهي مي شود که چراغ اردوها هم روشن شده تا همه 
در حال تلاش براي حضور به یادماندني کاروان ایران در تابستان 14۰۰ در 
توکیو باشند. علاوه بر برنامه ریزي براي آماده سازي المپیکي ها و ملي پوشاني 
که مي خواهند به مسابقات کسب سهمیه اعزام شوند، برنامه هاي فرهنگي هم 
یکي از مهم ترین بخش هایي است که براي حضور کاروان ایران در توکیو مورد 
توجه قرار گرفته است تا ورزشکاراني که به توکیو مي روند نماد فرهنگ ایران 
باشند، برنامه هایي مانند طراحي لباس ویژه تا تهیه یک آلبوم موسیقي و نام و 
نماد کاروان که قرار است نشان دهنده هویت ایراني باشد. در این زمینه دیروز 
رضا صالحي امیري رئیس کمیته ملي المپیک، امین عارف نیا مسئول فرهنگي 
کاروان ایران، عبدالجبار کاکایي دبیر شعر و ترانه به همراه رضا  قراخانلو رئیس 
آکادمي ملي المپیک در یک نشست خبري برنامه هاي فرهنگي و جانبي 

حضور ورزشکاران در توکیو را تشریح کردند.
  نام، شعار و نماد کاروان چیست؟

به گفته امین عارف نیا، مسئول فرهنگي کاروان ایران یکي از مهم ترین مسائلي 
که مورد توجه مسئولان کمیته ملي المپیک در بحث انتخاب شعار، نام و نماد 
کاروان مورد توجه قرار گرفته است، هویت ملي است: »بحث هویتی کاروان 
را مدنظر قرار دادیم. تمام کشورها روی هویت ملی خود حساس هستند. در 
همین چارچوب گروه کارشناسی زبده ای دعوت به کار شدند و بررسی روی 

نماد، نام، شعار و لباس کاروان انجام شد.«
با توجه به این رویکرد انتخاب نام، نماد و شعار کاروان ایران در المپیک سال 
آینده آغاز ش��د و حالا در فاصله پنج ماه تا آغاز المپی��ک، دیروز به صورت 
رسمي از آنها رونمایي شد. آنطور که روز گذشته صالحي امیري خبر داد، نام 
کاروان ایران در توکیو »ستارگان ایران زمین« خواهد بود: »پیشنهادهاي 
زیادي درباره نام کاروان در کمیته انتخاب مطرح شد که گزینه هاي نهایي 
»ستارگان پارسي« و »ستارگان ایران زمین« بودند که در نهایت نام ستارگان 

ایران زمین انتخاب شد.«
مسئول فرهنگي کاروان ایران درباره نماد و شعار کاروان هم اینطور توضیح 
داد: »شعار کاروان »همه براي ایران« خواهد بود. نماد کاروان نیز جام ارجان 
انتخاب شده است.« انتخاب نماد کاروان براي اولین بار صورت مي گیرد و 
سعي شده نمادي انتخاب شود که حاکي از تاریخ کشورمان باشد. جام ارجان 
یا جام زندگي، جامي سینی شکل از فعالیت های ورزشی و گروهی ایرانیان 

در طول تاریخ است که ۳ هزار و ۲55 سال قدمت دارد.
  لباس کاروان این بار جنجال ساز نمي شود

یکي از مهم ترین مسائلي که همواره در دوره هاي مختلف بحث برانگیز بوده، 
انتخاب لباس کاروانمان بوده است، مانند دوره گذشته یعني المپیک ریو که 
طرح اولیه لباس کاروان با انتقادهاي زیادي روبه رو و سبب شد طرح جنجالي 
تغییر پیدا کند و المپیکي ها با یک لباس شکیل تر راهي ریو شوند. براي تکرار 
نشدن تجربه پرحاشیه دوره گذشته، کمیته ملي المپیک با سپردن کار به 
کارگروه مد و طراحي وزارت ارشاد س��عي کرده است از تمام توان طراحان 
مطرح کشور در راستاي طراحي لباس بهره ببرد. مسئول فرهنگي کاروان 
ایران دیروز درباره مراحل طراحي و زمان رونمایي از این لباس نیز اینطور 
توضیح داد: »در بحث لباس جلسات متعددی برگزار شد و جامعه طراحان 
کشور نیز دعوت شدند. از آنجایی که طراحی لباس بسیار مهم و نماد کشور 
است، هزار و  ۲۰۳طرح لباس واصل شد. این طرح ها  در چند مرحله غربال 
و در پایان 11 لباس انتخاب شد که از طرف سه برند معتبر رسمی و ورزشی 
طراحی لباس ارائه شده بود. با تصمیم رئیس کمیته ملی المپیک مقرر شد در 
رویدادهای ورزشی ۲۰۲1مورد استفاده قرار گیرند و لباس المپیک از بین این 
11 لباس خواهد بود. لباس کاروان در فروردین ماه انتخاب و در اردیبهشت ماه 

رونمایی و وارد مرحله تولید می شود.«
  آلبوم ترانه هاي قهرمانان براي توکیو

علاوه بر این برنامه ها و فعالیت ها، براي اولین بار تهیه یک آلبوم موسیقي براي 
کاروان ایران نیز در برنامه ها قرار گرفته است که مسئولیت آن را عبدالجبار 
کاکایي، شاعر برجسته کشورمان بر عهده دارد. کاکایي درباره این آلبوم که در 
مراحل تهیه است، مي گوید: »براي ملتي که هویت و فرهنگ آن در رودخانه 
فتوت و جوانمردي جریان دارد، توجه به مسائل فرهنگي اهمیت دارد، به همین 

خاطر یک آلبوم موسیقي در شش قطعه براي قهرمانان ساخته مي شود.«

ماني سعيدي

یک هشدار تکراری!
رئیس فدراسیون ورزش همگاني دیروز هشدار مهمي داد که در لابه لاي 
خبرها گم ش��د و کمتر کس��ي به آن توجه کرد. رئیس فدراسیون ورزش 
همگاني مي گوید در صورتي که برنامه جدي براي ورزش مدارس و همگاني 
نداشته باشیم در کمتر از 9 سال دیگر ۳۰ استادیوم 1۰۰ هزار نفري کودک 
چاق در کشور خواهیم داشت. البته صحبت هاي دیروز ملایي براي اولین بار 
نیست که مطرح مي شود و پیش از او نیز بارها مسئولان تربیت بدني آموزش 
و پرورش نسبت به معضل کودکان چاق و کم تحرک که سلامت جامعه را با 
مشکل روبه رو مي کند، هشدار داده بودند.  بي توجهي به چنین هشدارهایي 
سبب شده سال به سال چنین معضلي بزرگ و بزرگ تر شود و نسبت به رفع 
این دغدغه کمتر قدم قابل توجهي برداشته شده است. البته این بي تفاوتي در 
بین متولیان ورزش مختص ورزش دانش آموزي نیست و در ورزش همگاني 
که طیف بیشتري از کودکان تا بزرگسالان را دربر مي گیرد هم با این مشکل 
روبه رو هستیم و عبدالحمید احمدي، معاون ورزش همگاني وزارت ورزش 
هفته گذشته از بودجه کمي که به این بخش تعلق مي گیرد گلایه و عنوان 
کرده بود که ورزش همگاني نیازمند بودجه بیشتري است. با این حال نگاه 
غالب در بین تصمیم گیرندگان ورزش کشور بر پایه توجه به ورزش قهرماني 
استوار شده است. بخشي که اکثر بودجه ورزش را به خود اختصاص مي دهد 
و همواره ورزش همگاني که نقش مهمي در بالا بردن سطح سلامت جامعه 
و پایین آمدن آمار بیماري ها دارد در حاشیه قرار گرفته است. نگاه حاشیه اي 
به ورزش همگاني و ورزش مدارس و دانش آموزي یکي از معضلات سیستم 
مدیریتي حاکم بر ورزش است که باید براي جلوگیري از فاجعه اي که دیروز 
رئیس فدراسیون ورزش همگاني به آن اشاره کرد، رویه  آن اصلاح شود و 
نسبت به اهمیتي که این مسئله دارد به آن توجه و بودجه اختصاص یابد. 
تدبیري که علاوه بر افزایش شاخص هاي سلامت مي تواند در بخش ورزش 
مدارس با کاهش کودکان چاق، به شناسایي استعدادها و پشتوانه سازي براي 

ورزش قهرماني هم کمک کند.

همه به دنبال هالند!

قهرمانی در اروپا، نوشداروی کلوپ برای لیورپول
کلوپ هرچه در      خبر
فصل گذش��ته 
رشته بود این فصل پنبه شد و حالا سرمربی 
آلمانی لیورپول که ب��ه خوبی می داند دفاع از 
 عن��وان قهرمانی در ای��ن فصل با شکس��ت 
مواجه شده در پی نجات حرفه خود و لیورپول 
از این بحران با کسب عنوان هفتمین قهرمانی 
در چمپیونزلی��گ اس��ت. س��رخ ها فص��ل 
 ناامیدکنن��د ه ای را پش��ت س��ر گذاش��تند 
و حالا تنه��ا راه نجات خ��ود را چمپیونزلیگ 

می دانند، به طوری که کلوپ در این راس��تا 
صراحتاً می گوید: »بله، هفتمین قهرمانی در 
چمپیونزلی��گ خیلی رؤیایی می ش��ود، پس 
چراک��ه ن��ه، ام��ا م��ا واقع��اً در موقعیت��ی 

 

نیس��تیم که راجع به این فکر کنیم. صعود به 
یک چهارم نهایی خیلی خوب بود، ولي باید به 
بازی با ولورهمپتون فکر کنیم و تنها نقشه ای 
 که در حال حاضر داریم به چالش کش��یدن 
 حری��ف ب��رای راهیاب��ی ب��ه نیمه نهای��ی 

است.«

 سه ساله شدن ناکامی رونالدو با 
دنیا حیدری
     بازتاب

یووه در لیگ قهرمانان اروپا بحث 
جدایی او از بیانکون��ری را قوت 
بخشیده، خصوصاً که گل دوم پورتو روی جاگیری و حرکت اشتباه 
او هنگام ضربه آزاد حریف رخ داد و بیانکونری با وجود برتری ۳ بر ۲ 
مقابل پورتو به دلیل گل زده بیشتر حریف از صعود به مرحله بعد 
بازماند و بعد از این ناکامی زودهنگام بود که نشریه آ.اس اسپانیا از 
اولین پیشنهاد فلورنتینو پرس، رئیس باشگاه رئال مادرید به رونالدو 
برای بازگشت به رئال مادرید پرده برداشت. اتفاقی که البته مربوط 
به زمان حال نیس��ت و تنها یک س��ال پس از جدایی رونالدو از 
کهکشانی ها رخ داد. با وجود این گفته می شود که این روزها زیدان 
نیز با بازگشت رونالدو به جمع کهکش��انی ها موافق است.  البته 
دستمزد سنگین رونالدو، در نهایت رئال را از برگرداندن او منصرف 
کرد. این در حالی است که سایت sportcafe۲4 با تأکید بر اینکه 

لیگ ستارگان قطر یکی از خریداران پر و پا قرص این بازیکن است، 
مدعی شده رونالدو سه راه حل بیشتر ندارد؛ به منچستریونایتد 
برگردد یا به لیگ ستارگان قطر برود یا اینکه راهی لیگ امریکا شود.  
اما سرانجام بعد از انتقادات و شایعات فراوان رونالدو سکوت خود را 
شکست و در پستی اینستاگرامی نوشت: »مهم تر از تعداد زمین 
خوردن های شما در زندگی این است که با چه انرژی و سرعتی روی 
پاهای خود می ایستید. قهرمانان واقعی هرگز نمی شکنند! تمرکز 
ما در حال حاضر روی بازی کالیاری در مسابقات سری آ، فینال 
کوپا ایتالیا و همه چیزهایی است که می توانیم در این فصل به دست 
آوریم. درست است که گذشته به موزه ها تعلق دارد، اما خوشبختانه 
فوتبال حافظه دارد و من هم همینطور! تاریخ قابل حذف نیست. 
هر روز با مقاومت، روحیه تیمی، پش��تکار و سختکوشی نوشته 
می شود و کسانی که این را درک نکنند، هرگز به شکوه و موفقیت 

نخواهند رسید.«

رونالدو بالاخره حرف زد 

قهرمانان واقعی هرگز نمی شکنند

شماره 9 دورتموند، این روزها فوتبال دنیا را به هم 
شمیم رضوان 

     چهره
ریخته است. او که تجسم کاملی از 

یک مهاج��م ایده آل اس��ت، 
می تواند یکی از فوق ستاره های فوتبال دنیا طی 1۰ سال آینده 
باشد. درخشش این ستاره نروژی این روزها تیم های زیادی را 
خواهان جذب او کرده که بارس��ا، رئال، یوونتوس، چلس��ی، 

لیورپول، منچس��تریونایتد و س��یتی از جمله آنها 
هستند. صدالبته که دورتموند قصدی برای فروش 

این بازیکن ندارد، اما گفته می شود که ارلینگ 
هالند بندی در ق��رارداد خ��ود دارد که به 

موجب آن می تواند در سال دوم حضورش 
در دورتموند )سال جاری( این باشگاه را 
در قب��ال پرداخ��ت مبلغ��ی در حدود 

۷5میلیون یورو ترک کند. البته دورتموند 
همچنان این موضوع را رد کرده و اصرار دارد که 

تا پایان سال ۲۰۲4 هالند در کنار آنها باقی خواهد ماند، 
اما پیشنهادات وسوسه انگیز و حضور در جمع تیم های 
لیگ برت��ری و ب��ازی در انگلیس برای هالند بس��یار 
اغوا کننده است. این بازیکن در لیدز به دنیا آمده و پدرش 
نیز برای تیم این ش��هر بازی می کرده، از سوی دیگر 
دوستی سولسشر با پدر هالند و نروژی بودن او نیز به 
حضورش در منچستر قوت بخش��یده است، اما از 

پیشنهاد رئال هم نمی توان به سادگی گذشت.

مدیر سهل انگار را باید دور انداخت
48 ساعت پس از تصمیم کنفدراسیون فوتبال آسیا و اعطاي میزباني 
بازي هاي ملي و باشگاهي ایران به کشورهاي دیگر، رئیس فدراسیون 
فوتبال با ناباوري تمام اع��لام کرد که این اتف��اق غیرمترقبه و ناگوار 
حاصل س��هل انگاري و بي توجهي مدیران پیش��ین این فدراس��یون 

بوده است.
عزیزي خادم شاید تصورش را هم نمي کرد که در بدو ورود به فدراسیون 
با چنین معضلي روبه رو شود. شاید تصور مي کرد که در نهایت با چند 
پرونده سنگین مالي از جمله »ویلموتس گیت «  روبه رو باشد و بتواند 
با هزینه بالا هر طور شده آنها را رفع و رجوع کند، اما ناگهان با مشکلي 
مواجه ش��د که حتي تصورش را هم نمي کرد. عزیزي خادم درس��ت 
مي گوید این مشکل حاصل سوءمدیریت، انتخاب ها، تصمیم گیري ها 
و جانب داري هاي اشتباه مسئولان قبلي فدراسیون فوتبال به خصوص 
مسئولان سال هاي گذشته است. همان هایي که به جاي سامان دادن 
اوضاع نابسامان فوتبال سرگرم حاش��یه هاي انتخابات بودند یا در پي 
حمایت از شیخ بحریني در کنفدراس��یون آسیا. عزیزي خادم درست 
مي گوید امروز فوتبال ایران چوب نالایقي مدیراني را مي خورد که تا 
همین چند هفته پیش بر س��ر کار بودند و هی��چ اقدامي براي نجات 

فوتبال ملي و باشگاهي نکردند، اما ... .
اما باید از جناب رئیس جدید یک سؤال مهم پرسید؛ چطور عزیزي خادم 
مسئولان قبلي فدراسیون را بي توجه و سهل انگار قلمداد مي کند در حالي 
که نفر اول فدراسیون در یک سال گذش��ته را به عنوان یکي از بازوهاي 
اجرایي خود در سازمان لیگ معرفي کرده است. این دوگانگي در حرف و 

عمل رئیس فدراسیون فوتبال را چگونه مي توان توجیه کرد!
عزیزي خادم درست مي گوید، فدراسیون قبلي تقریباً کاري براي فوتبال 
انجام نداد، اما اگر باور داشته باشیم که او براي درست کردن این بناي ویران 
شده پا پیش گذاشته که حتماً هم همین طور است، چگونه قرار است با 
چنین مدیراني کار را به سرمنزل مقصود برساند و موفق شود از اولین بحران 

دوران ریاستش در فوتبال به سلامت عبور کند.
عزیزي خادم یکي از مسببان اصلي مشکلات کنوني فوتبال از جمله همین 
موضوع میزباني را امروز کنار دس��تش دارد و باز هم از سهل انگاري هاي 
صورت گرفته حرف مي زند. سهل انگار و بي توجه را باید بیرون انداخت، 
چون تفاوتي نمي کند که کجا و چگونه کار کند. مدیر سهل انگار و بي توجه 
هر جا که باشد ضربه خود را خواهد زد، بنابراین عزیزي خادم اگر مي خواهد 
درست کار کند و بار زمین مانده را به منزل برساند باید قید کار کردن با 

چنین مدیراني را بزند.
عزیزي خادم درست مي گوید، اما حرف هایي را تکرار مي کند که بیش از 
یک سال است از زبان رسانه ها مطرح مي شود و همه علاقه مندان فوتبال 
هم از آنها مطلع هستند. همه مي دانستیم که با فدراسیون قبلي و آدم هاي 
حاضر در آن و البت��ه کوتاهي ها و برخوردهاي س��لیقه اي وزارت ورزش 
این اتفاق دیر یا زود براي فوتبال ایران مي افتد. همه مي دانستیم و امروز 
عزیزي خادم هم به همین نتیجه رسیده، اما براي شروع کارش انتخاب 
خوبي نداشته و باز هم به همان مدیران بي توجه و سهل انگار اعتماد کرده 
و این یعني شکست پشت شکست و عدم تغییر درست در نظام فوتبالي 
که از پاي بست ویران است. عزیزي خادم درست مي گوید، اما خود برخلاف 
حرف هایش عمل مي کند تا زیاد به آینده خوش بین نباش��یم، مگر آنکه 

رئیس جدید حرف ها و تفکراتش را عملي کند.

شیوا نوروزی
      گزارش يک


